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A better living, a better life

لضفأ ةايح ، لضفأ ةايح
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To do this, it brings together companies that develop the following projects in an integrated 
way:

MODELO ALMERIA
A perfect and sophisticated method proven for years in the largest region of the world whe-
re the greenhouse industry has been applied intensively, with the application of the greatest 
scientific advances, for the creation of more, better and safer food for people . Its economic 
performance enriches society and producers in ways unknown until now.

TECNOVA
Tecnova is a technological center for the auxiliary industry of agriculture, marketing and 
post-harvest and packaging technology that meets the needs of production, adding value 
from seeds, through greenhouse structures, agricultural machinery and packaging, and fini-
shing in the transformation of minimally processed products, that is, the so-called IV and V 
Range products, culminating a whole cycle of services from production to the final product 
placed on the market and available to the consumer.

ءارضخلا ايجولونكتلا جذومن فلاحت

Green Tech Model Alliance

:ةلماكتم ةقيرطب ةيلاتلا عيراشملا روطت يتلا تاكرشلا عمجي وهف ، كلذب مايقلل

ايريملا جذومن
 ثيح ملاعلا يف ةقطنم ربكأ يف تاونسل اهاودج تتبثأ ةروطتمو ةيلاثم ةقيرط

 ةيملعلا تاروطتلا مظعأ قيبطت عم ، فثكم لكشب ةئيفدلا ةعانص قيبطت مت
 عمتجملا يرثي يداصتقالا اهؤادأ .سانلل انًامأ رثكأو لضفأو رثكأ ءاذغ قلخل ،

.نآلا ىتح ةفورعم ريغ قرطب نيجتنملاو

TECNOVA
Tecnova ايجولونكتو قيوستلاو ةعارزلل ةدعاسملا ةعانصلل يجولونكت زكرم وه 

 فيضتو ، جاتنإلا تاجايتحا يبلت يتلا فيلغتلاو ةئبعتلاو داصحلا دعب ام
 ءاهتنالاو ، ةئبعتلاو ةيعارزلا تالآلاو ، ةئيفدلا لكايه لالخ نم ، روذبلا نم ةميق
 عبارلا قاطنلا تاجتنمب ىمسي ام يأ ، دح ىندأب ةعنصملا تاجتنملا ليوحت نم
 حورطملا يئاهنلا جتنملا ىلإ جاتنإلا نم تامدخلا نم ةلماك ةرود جوتت ، سماخلاو

.كلهتسملل حاتملاو قوسلا يف

HAPPY PEOPLE HOMES
 رثكأ عمتجم يف تالئاعلا ةايح ميركتل ةديدج ةنيدمك ةيرضح ةحاسم ءاشنإ مت

 لزانمب ةزهجمو ةفيظنو ةثيدح ةئيب يف ، لضفأ لكشب ةعزوم دراومب ، ءًارث
 ، نينسملل زكارمو ، ىفشتسمو ، ءارضخ قطانمو ، ةديج تابيطشتب ةيهتنم

.خلإ ، ءافطإ لاجرو

JFK CHILDREN FOUNDATION
 ةزهجأو ةيزيلجنإلا ةغللاب بيردتب زهجم ، ةركبملا ةلوفطلا ميلعت زكرم

.امًدقت رثكألا ةيلودلا ملعتلا ةمظنأو رتويبمكلا

 يف يحورلاو يندبلا مهبيردت لامكإل لافطألل ةيضاير قفارمب هلامكتسا مت
.دهجلاو طابضنالاو ةقفرلاو مركلا

A L M E R Í A
M O D E LO

JFKCHILDREN
FOUNDATION

HAPPY PEOPLE HOMES
Urban space created as a new city to dignify the lives of families in a richer society, with better 
distributed resources, in a modern, clean environment and equipped with finished houses with 
good finishes, green areas, hospital, centers for the elderly, firefighters , etc.

JFK CHILDREN FOUNDATION
Early childhood education center, equipped with training in English and with computers and 
the most advanced international learning systems.

It is completed with sports facilities for children to complete their physical and spiritual training 
in generosity, companionship, discipline and effort.
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JFK GREEN TECH UNIVERSITY 
 ةعماج JFK Green Tech University دعت ، تارودلاو تاساردلا نم ديرف جمانرب عم

 جمارب ةعماجلا مدقت ، ةئيبلاو ةايحلا مولع يف صصختمك .ىوتسملا ةيملاع
 ةيعانصلا ةسدنهلاو ةيعارزلا ةسدنهلاو ةيذغتلا تاينقتو ةيعارزلا ةسدنهلا يف

.يجولويبلا مكحتلاو

COKOPOINT 
 يراجتلاو يهيفرتلا طاشنلا ىلإ صاخ لكشب فدهي يهيفرتو يراجت زكرم

 كنكمي ، زكرملا اذه يف .ددجلا ناكسلل ليصألا يعامتجالا كرحملا هنإ .عمتجملل
 ةيضايرلا باعلألا تالاصو امنيسلا رودو معاطملاو تارابلاو رجاتملا ىلع روثعلا

.كلذ ىلإ امو ةبتكملاو

REGIONAL AIRPARK
 نحشلا تارئاط ليغشتل قفارمو جرادم اهب ، ناريطلل ةلماك ةيعانص ةقطنم

 تاكرشلاو ةنايصلاو بيردتلا زكارمو يبطلا ناريطلاو ماعلا ناريطلاو ةريبكلا
.ناريطلاب ةطبترملا

 عمتجملل ةيسيئرلا ةعانصلل يوق لقن ءارجإو ةيوق لاصتا ةادأ سانلل رفوي
.طيحملا

.ناريطلا بيردتو ىرخألا ةعانصلا ةطشنأ عيونتو دوجوب حمسي امك

OHL
Obrascon Huarte Lain (OHL) ع ةربخ عم .ةريبك ةيلود تاءاشنإو زايتما ةعومجم يه
 سمخ يف ةلود 30 يف ةدوجوم يهف ، يلودلاو ينطولا نيديعصلا ىلع ، نورق اهرم

.تاراق

JFK GREEN TECH UNIVERSITY 
With a unique program of studies and courses, JFK Green Tech University is a world-class 
University. As a specialist in life and environmental sciences, the University offers programs 
in agronomy, feeding techniques, agronomy and industrial engineering and biological 
control.

COKOPOINT 
Commercial and leisure center specially aimed at leisure and commercial activity of the 
society. It is the authentic social engine of the new population. In this center you can find 
shops, bars, restaurants, cinemas, gyms, library, etc.

REGIONAL AIRPARK
A complete aviation industrial park, with runways and facilities for the operation of lar-
ge cargo planes, general aviation, medical aviation, training and maintenance centers and 
companies associated with aviation.
It provides people with a strong communication tool and a powerful transport action for 
the main industry of the surrounding society.
It also allows the presence and diversification of other industry activities and aeronautical 
training.

OHL
Obrascon Huarte Lain (OHL) is a large international group of concessions and construc-
tion. With a centuries-old experience, both nationally and internationally, it is present in 30 
countries on five continents.

Regional
Airpark
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ةينقتلا ةيمحملا تويبلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ

YIELD OF HORTICULTURAL CROPS UNDER TECHNICAL GREENHOUSES
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Vegetable production systems have been diversifying in order to increase yield, incorporating 
innovative technologies such as greenhouse structures, plastic covers, drip irrigation, 
hydroponic systems, etc. One of the main factors that determine the success of the crop is the 
substrate, since they constitute the medium in which the roots will develop, which have a great 
influence on growth and development.

The classic medium where to grow plants and the majority, is still the soil, this is due to the low 
economic and technological investment necessary for its operation. In technified greenhouses, 
the so-called hydroponic substrates tend to be used where the roots develop in environments 
other than the natural soil, for this, substrates of various materials are used, such as; coconut 
fiber, perlite and rock wool. A higher level of technification in the hydroponic system is the use 
of water as a medium where the roots develop, existing systems such as NGS. The NGS® system 
is based on the circulation of a nutrient solution, inside a set of polyethylene bands placed one 
on top of the other.

The bags are arranged in such a way that the nutrient solution, after traveling a stretch, more or 
less long according to the different models, discharges through a funnel into a drainage pipe 
that allows the recirculation of water and the leftover nutrients. It is a suspended hydroponic 
system, which works in a closed circuit, takes advantage of the drains and optimizes the water 
and fertilizers supplied to the crop with the nutrient solution.

The advantages of hydroponic systems with respect to the soil, is the possibility of being able 
to better control the contributions of nutrients and water, due to the fact that the uncertainty 
of the innate interactions produced in the soil matrix is ​​minimized. This means that with good 
hydroponic management, better productions and more performance are obtained. Some real 
yields obtained under greenhouse with different production technologies are detailed below.

ةيفلخ .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
Yield of horticultural crops under technical greenhouses. Background

 لكايه لثم ةركتبملا تاينقتلا جمدو ، ةلغلا ةدايز لجأ نم تاورضخلا جاتنإ ةمظنأ عونتت
 .كلذ ىلإ امو ، ةيئاملا ةعارزلا ةمظنأو ، طيقنتلاب يرلاو ، ةيكيتسالبلا ةيطغألاو ، ةئيفدلا

 روطتت يذلا طسولا لكشت اهنأل ، لوصحملا حاجن ددحت يتلا ةيسيئرلا لماوعلا دحأ يه ةزيكرلا
.روطتلاو ومنلا ىلع ريبك ريثأت اهل يتلاو ، روذجلا هيف

 ىلإ كلذ عجريو ، ةبرتلا يه ةيبلغألاو تاتابنلا اهيف عرزت يتلا ةيكيسالكلا ةليسولا
 ةيمحملا تويبلا يف .اهليغشتل مزاللا يجولونكتلاو يداصتقالا رامثتسالا ضافخنا

 تائيب يف روذجلا روطتت ثيح مادختسالا ىلإ ةيئاملا زئاكرلاب ىمسي ام ليمت ، ةينقتلا
 دنهلا زوج فايلأ ؛ لثم ، ةفلتخم داوم نم زئاكر مادختسا متي ، كلذل ، ةيعيبطلا ةبرتلا ريغ

 وه ةيئاملا ةعارزلا ماظن يف ايجولونكتلا نم ىلعأ ىوتسم .يرخصلا فوصلاو تيالريبلا ،
 ىلع ®NGS ماظن دمتعي .NGS لثم ةيلاحلا ةمظنألاو روذجلا روطتت ثيح طيسوك ءاملا مادختسا

.ىرخألا قوف ةدحاو ةعوضوم نيليثيإ يلوبلا ةطرشأ نم ةعومجم لخاد يذغم لولحم لوادت

 اقًفو لقأ وأ لوطأ ةدمل رفسلا دعب ، تايذغملا لولحم لعجت ةقيرطب سايكألا بيترت متي
 ءاملا ريودت ةداعإب حمسي فيرصت بوبنأ ىلإ عمق ربع قفدتي ، ةفلتخملا جذامنلل

 فراصملا نم ديفتسي ، ةقلغم ةرئاد يف لمعي ، قلعم يئام ماظن هنإ .ةيقبتملا تايذغملاو
.تايذغملا لولحمب لوصحملل اهريفوت متي يتلا ةدمسألاو هايملا نسحيو

 مكحتلا ىلع ةردقلا ةيناكمإ يف ةبرتلاب قلعتي اميف ةيئاملا ةعارزلا ةمظنأ ايازم لثمتت
 نم نيقيلا مدع ليلقتل ارًظن ، هايملاو ةيئاذغلا رصانعلا تامهاسم يف لضفأ لكشب

 ةعارزلل ةديجلا ةرادإلا عم هنأ ينعي اذهو .ةبرتلا ةفوفصم يف ةجتانلا ةيرطفلا تالعافتلا
 ضعبل ليصفت يلي اميف .ءادألا نم ديزملاو لضفأ جاتنإ ىلع لوصحلا متي ، ةيئاملا

 جاتنإ تاينقت مادختساب ةئيفدلا تحت اهيلع لوصحلا مت يتلا ةيقيقحلا ليصاحملا
.ةفلتخم
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The cucumber cycle depends on whether you are going to grow cucumber all year round or 
with another crop. If the annual production is going to be of cucumber, it will take two cycles 
of 5 or 6 months each, the same does not happen if it is to be interspersed with another crop, 
where it lasts up to 7 months. The following table shows a summary of the yields for cucumber:

رايخ .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
Yield of horticultural crops under technical greenhouses. Cucumber

 ناك اذإ .رخآ لوصحم عم وأ ةنسلا رادم ىلع رايخلا عرزتس تنك اذإ ام ىلع رايخلا ةرود دمتعت
 رهشأ 6 وأ 5 امهنم لك نيترود رمألا قرغتسي فوسف ، رايخلا نم نوكيس يونسلا جاتنإلا

 لصت ةدمل رمتسي ثيح ، رخآ لوصحم عم هللخت متيس ناك اذإ ءيشلا سفن ثدحي الو ،
:رايخلا ةيجاتنإل اصًخلم يلاتلا لودجلا حضوي .رهشأ 7 ىلإ

رايخ .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
YIELD OF HORTICULTURAL CROPS UNDER TECHNICAL GREENHOUSES. PEPPER

هراضح
Culture

يجاتنإ ماظن
Productive system

ةرود
Cycle

ءادأ
Yield

(يدنلوه) رايخ
Cucumber (Dutch)

ةداع انا
Soil

7 روهش
7 months

12 kg/m2

(يدنلوه) رايخ
Cucumber (Dutch)

(يرخصلا فوصلا ، تيالريبلا ، دنهلا زوج) ةيئاملا ةعارزلا

Hydroponic (coconut, perlite, rock wool)
7 روهش

7 months
15 kg/m2

(يدنلوه) رايخ
Cucumber (Dutch)

NGS (2 م / لطر 3)
NGS (3 pl/m2)

7 روهش
7 months

12 kg/m2
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Tomato yields vary according to varieties in an important way, so the yields that can be 
obtained from cherri tomato are not the same as from a vine tomato. The productive cycles 
range from 4 months to 10 months, not completing the year due to temperature limitations 
in the summer season. The following table shows a summary of the yields for tomato:

مطامط .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
Yield of horticultural crops under technical greenhouses. Tomato

 يتلا ةلغلا نإف يلاتلابو ، ةمهم ةقيرطب فانصألا فالتخاب مطامطلا ةلغ فلتخت
 تارودلا حوارتت .ةمرك مطامط نم اهسفن يه تسيل زركلا مطامط نم اهيلع لوصحلا نكمي

 لصف يف ةرارحلا تاجرد دويق ببسب ماعلا لمتكت الو ، رهشأ 10 ىلإ رهشأ 4 نم ةيجاتنإلا
:مطامطلا ةيجاتنإل اصًخلم يلاتلا لودجلا حضوي .فيصلا

مطامط .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
YIELD OF HORTICULTURAL CROPS UNDER TECHNICAL GREENHOUSES. TOMATO

هراضح
Culture

يجاتنإ ماظن
Productive system

ةرود
Cycle

ءادأ
Yield

(عرف) مطامطلا
Tomato (branch)

ةداع انا
Soil

(روهش 10) يونس
Annual (10 months)

25 kg/m2

(عرف) مطامطلا
Tomato (branch)

(يرخصلا فوصلا ، تيالريبلا ، دنهلا زوج) ةيئاملا ةعارزلا

Hydroponic (coconut, perlite, rock wool)
(روهش 10) يونس

Annual (10 months)
40 kg/m2

(عرف) مطامطلا
Tomato (branch)

NGS
NGS

(روهش 10) يونس
Annual (10 months)

45 kg/m2

(ةيزرك مطامط
Tomato (cherri)

NGS
NGS

(روهش 10) يونس
Annual (10 months)

18 kg/m2
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As in the tomato, the yield of the pepper varies according to varieties. They are normally 
cultivated in a cycle of 6 months or 10 months, the period limited by the excess of 
temperature, in greenhouses, in summer and by the low price that the production 
reaches.

لفلف .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ

 ةرود يف ةداع عرزت .فانصألا فالتخاب لفلفلا دودرم فلتخي ، مطامطلا يف لاحلا وه امك
 ةيعارزلا تابوصلا يف ، ةدئازلا ةرارحلا ةجرد ببسب ةدودحم ةرتف يهو ، رهشأ 10 وأ رهشأ 6 نم

.جاتنإلا هيلإ لصي يذلا ضفخنملا رعسلابو فيصلا يف ،

Yield of horticultural crops under technical greenhouses. Pepper

لفلف .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
YIELD OF HORTICULTURAL CROPS UNDER TECHNICAL GREENHOUSES. PEPPER

هراضح
Culture

يجاتنإ ماظن
Productive system

ةرود
Cycle

ءادأ
Yield

(اينروفيلاك) ربيب
Pepper (California)

(يرخصلا فوصلا ، تيالريبلا ، دنهلا زوج) ةيئاملا ةعارزلا

Hydroponic (coconut, perlite, rock wool)
(رهشأ 9) يونس

Annual (9 months)
10 kg/m2

(اينروفيلاك) ربيب
Pepper (California)

ةداع انا
Soil

(رهشأ 9) يونس
Annual (9 months)

8 kg/m2

(يلاطيإ) لفلف
Pepper (Italian)

ةداع انا
Soil

(رهشأ 9) يونس
Annual (9 months)

12 kg/m2

(يلاطيإ) لفلف
Pepper (Italian)

NGS (3 pl/m2)
NGS (3 pl/m2)

(رهشأ 9) يونس
Annual (9 months)

20 kg/m2
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Strawberry cultivation has a wide range of yields and production depending on the production 
system that is used, so for example, with the oscillating NGS system, a system is achieved that 
does not leave corridors between lines, and that in order to be able to harvest , a set of pulleys 
raises the channel where the NGS is suspended, in this way planting densities of 20 plants / m2 
are achieved when the normal is 10 plants / m2.

ةلوارفلا .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ

 جاتنإلا ماظن ىلع ادًامتعا جاتنإلاو تالغلا نم ةعساو ةعومجمب ةلوارفلا ةعارز عتمتت
 ال ماظن قيقحت متي ، بذبذتملا NGS ماظن عم ، لاثملا ليبس ىلعف ، مدختسملا

 نم ةعومجم موقت ، داصحلا نم نكمتلا لجأ نم كلذو ، تالالسلا نيب تارمم كرتي
 ةعارز ةفاثك قيقحت متي ةقيرطلا هذهبو ، NGS قيلعت متي ثيح ةانقلا عفرب تاركبلا

.2 م / تاتابن 10 يعيبطلا لدعملا نوكي امدنع 2 م / اتًابن 20

Yield of horticultural crops under technical greenhouses. Strawberry

ةلوارفلا .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
YIELD OF HORTICULTURAL CROPS UNDER TECHNICAL GREENHOUSES. STRAWBERRY

هراضح
Culture

يجاتنإ ماظن
Productive system

ةرود
Cycle

ءادأ
Yield

ةلوارفلا
Strawberry

ةداع انا
Soil

7 روهش
7 months

5 kg/m2

ةلوارفلا
Strawberry

NGS (2 م / لطر 20) حجرأتت
Oscillating NGS (20 pl / m2)

7 روهش
7 months

10 kg/m2

ةلوارفلا
Strawberry

NGS ةتباثلا (10 pl / m2)
Fixed NGS (10 pl / m2)

7 روهش
7 months

6 kg/m2
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The pack choi is a crop that is characterized by its resistance to climatic conditions and 
its crop cycle cut approximately one month, this allows a production in the greenhouse 
throughout the year, reaching eight annual cycles.

In the case of lettuce, the cycles can only reach 4 annual cycles due to its longer period per 
cycle of 2 months and the limitation of producing in summer.

 عطقت هلوصحم ةرودو ةيخانملا فورظلل هتمواقمب زيمتي لوصحم يه يوشت ةقابلا
 ينامث ىلإ لصيل ، ماعلا رادم ىلع ةئيفدلا يف جاتنإلاب حمسي اذهو ، ابًيرقت ارًهش

.ةيونس تارود

 لوطألا اهتدم ببسب طقف ةيونس تارود 4 ىلإ تارودلا لصت نأ نكمي ، سخلا ةلاح يف
.فيصلا يف جاتنإلا ةيدودحمو نيرهش نم ةرود لكل

سخلاو يوشت ةبلع .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ
YIELD OF HORTICULTURAL CROPS UNDER TECHNICAL GREENHOUSES. PACK CHOI AND LETTUCE

هراضح
Culture

يجاتنإ ماظن
Productive system

ةرود
Cycle

ءادأ
Yield

يوشت كاب
Pack choi

NGS
NGS

8 ةيونس تارود
8 annual cycles

2.5 kg/m2

سخ
Lettuce

NGS
NGS

4 ةيونس تارود
4 annual cycles

3 kg/m2

سخ
Lettuce

ةداع انا
Yield

4 ةيونس تارود
4 annual cycles

2 kg/m2

سخلاو يوشت ةبلع .ةينقتلا ةيعارزلا تابوصلا تحت ةيناتسبلا ليصاحملا ةلغ

Yield of horticultural crops under technical greenhouses. Pack choi and lettuce



16



17

ةيجيتارتسإلا ةيقافتالا عيقوت

SIGNATURE OF STRATEGIC AGREEMENT
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ةيجيتارتسإلا ةيقافتالا عيقوت
Signature of strategic agreement
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ةيجيتارتسإلا ةيقافتالا عيقوت
Signature of strategic agreement
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ةيجيتارتسإلا ةيقافتالا عيقوت
Signature of strategic agreement
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Obrascon Huarte Lain (OHL) is a large international concession and construction group. With a 
centuries-old experience, both nationally and internationally, it is present in 30 countries on five 
continents.

The OHL Group is currently:

•	 	The eighth largest dealership in the world, according to the 2011 PWF ranking

•	 It occupies the 21st position among the 225 largest international contractors, according to 
the ENR 2011 ranking

•	 	World leader in hospital construction and

•	 First private investor in infrastructure in Latin America

The OHL Group is organized into four divisions: OHL Concesiones, OHL Construcción, OHL In-
dustrial and OHL Desarrollos.

Since the incorporation of Obrascon in 1911, OHL has been working in all the activities of the 
construction sector in the world.

The OHL Group’s mission is to create value in conditions of economic, social and environmental 
sustainability, attending to the specific interests of investors, its clients, the human team that 
make up the Group, and the group of people and entities interested in his good march.

To fulfill this mission, the Group builds, organizes and manages environments to improve the 
quality of life of citizens.

Obrascon Huarte Lain (OHL) اهرمع ةربخ عم .ةريبك ةيلود تاءاشنإو زايتما ةعومجم يه 
.تاراق سمخ يف ةلود 30 يف ةدوجوم يهف ، يلودلاو ينطولا نيديعصلا ىلع ، نورق

:يلي امب ايًلاح OHL ةعومجم موقت

- 2011 ماعل PWF فينصتل اقًفو ، ملاعلا يف ةلاكو ربكأ نماث
- ENR 2011 فينصتل اقًفو ، يلود لواقم ربكأ 225 نيب نم 21 زكرملا لتحت

- و تايفشتسملا ءانب يف ايملاع ةدئارلا
- ةينيتاللا اكيرمأ يف ةيتحتلا ةينبلا يف صاخ رمثتسم لوأ

 OHL و OHL Construcción و OHL Concesiones :ماسقأ ةعبرأ يف OHL ةعومجم ميظنت مت
Industrial و OHL Desarrollos.

 ءانبلا عاطق ةطشنأ عيمج يف OHL لمعت ، 1911 ماع يف Obrascon ةكرش سيسأت ذنم
.ملاعلا يف

 ةيداصتقالا ةمادتسالا فورظ يف ةميق قلخ يف OHL ةعومجم ةمهم لثمتت
 اهئالمعو نيرمثتسملل ةددحملا حلاصملاب مامتهالاو ، ةيئيبلاو ةيعامتجالاو

 تانايكلاو صاخشألا ةعومجمو ةعومجملا نم نوكتي يذلا يرشبلا قيرفلاو
. ةديجلا هتريسمب ةمتهملا

 نيسحتل تائيبلا ةرادإو ميظنتو ءانبب ةعومجملا موقت ، ةمهملا هذه قيقحتل
.نينطاوملا ةايح ةيعون

OHL  
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ةماعلا تانايبلا

GENERAL DATA
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ةماعلا تانايبلا
General data

ةقطنملا بسح ةيملاعلا قطانملا
GLOBAL AREAS BY ZONE

ةقطنم
Zone

عبرملا رتملاب ةحاسملا
Area in m2

تائيفد
Greenhouses

37.000.000

راطم
Airport

3.244.000

رسألا
Households

4.064.000

تامدخ
Services

713.000

عسوت
Expansion

3.940.000

48.961.000

Greenhouses
تائيفد

Airport
راطم

Services
تامدخ

Households
رسألا

Expansion
عسوت
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ةدلوتملا فئاظولا باسح .ةيعارزلا ةطشنألاو ءارضخلا تويبلا
.نحشلل زهاجلا يئاهنلا جتنملا ريفوتل فيلغتلاو ةئبعتلا ةيلمعو عمجملا لخاد لقنلاو تابوصلا ليغشتل ةمزاللا ةلامعلا باستحا مت

GREENHOUSES AND AGRICULTURAL ACTIVITIES. CALCULATION OF JOBS GENERATED
The workers necessary for the operation of the greenhouses, the transport within the complex, and the packaging process have been calculated to provide the final product ready to be shipped.

ءزج
Element

ةئيفدلا لامع
Greenhouse workers

ةدحو لكل ةيكيتسالبلا تويبلا ددع
Numbers of greenhouses per modules

تادحولا بسح لامعلا
Workers by modules

عورشملا تادحو عومجم
Total project modules

نيلماعلا عومجم
Total workers

ةيتسجوللا تامدخلاو ةيمحملا تويبلا

Greenhouses and logistics
20 51 1.020 28 28.560

فئاظولل يعرفلا عومجملا
Sub total of jobs

28.560

ةدلوتملا فئاظولا باسح .ةيليمكتلا ةطشنألا
.ةبولطملا تامدخلا عيمجو قوستلا زكرمو ةيرادإلا ينابملاو راطملا ةنايصو ميظنتو ةرادإل ةمزاللا ةلامعلا باستحا مت

COMPLEMENTARY ACTIVITIES. CALCULATION OF JOBS GENERATED
The necessary workers for the administration, organization and maintenance of the Airport, the administrative buildings, the shopping center and all the required services have been calculated.

ءزج
 Elements

نيلماعلا عومجم
Total workers

راطم
Airport

500

Cokopoint 1.000

ةماع تامدخ
General services

2.500

فئاظولل يعرفلا عومجملا
Sub total of jobs

4.000

اهؤاشنإ مت يتلا فئاظولل يلامجإلا ددعلا
TOTAL NUMBER OF JOBS GENERATED

32.560
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نكسلا صخلم
Housing Summary

ناكسإلا عاونأ بسح فاقوألا لودج
TABLE OF ENDOWMENTS BY HOUSING TYPES

رصنعلا
Item

1 ةلتك
Block - 1

2 ةلتك
 Block-2

1 جرب
Tower-1

عنم
Square

ءانبلا قيرط نع لزانم
Homes by building

132 48 227 284

ينبملا حطسلا
Builded surface

10.137 5.299 21.772 27.496

ضرألا حطس قوف تاتابن
Plants above ground

PB + 10 PB + 5 PB + 37 PB + 18

ةدحاو مون ةفرغب ققش
1 bedroom apartments

52 0 15 95

مون فرغ 2 لزانم
Homes 2 bedrooms

40 28 202 157

مون فرغ 3 لزانم
Homes 3 bedrooms

40 20 10 32
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ةيلامجإلا فقولا ةلواط
TOTAL ENDOWMENT TABLE

رصنعلا
Item

1 ةلتك
Block - 1

2 ةلتك
 Block-2

1 جرب
Tower-1

عنم
Square

عيماجملا
 Totals

ينابملا ددع
Number of Buildings

86 22 36 84 228

ةيوئملا ةبسنلا
Percentage

37,72% 9,65% 15,79% 36,84% 100,00%

ةدحاو مون ةفرغب ققش
1 bedroom apartments

4.472 0 540 7.980 12.992

مون فرغ 2 لزانم
Homes 2 bedrooms

3.440 616 7.272 13.188 24.516

مون فرغ 3 لزانم
Homes 3 bedrooms

3.440 440 360 2.688 6.928

لزانملا ددع
Number of Homes

11.352 1.056 8.172 23.856 44.436

ينبملا حطسلا
Builded surface

871.752 116.586 783.788 2.309.664 4.081.789

نكسلا / ناكسلا ةبسن
Population / housing ratio

4 4 4 4 4

نوصتمملا ناكسلا
Absorbed Inhabitants

45.408 4.224 32.688 95.424 177.744
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تائيفد
Greenhouses  

ينابملا ددع
Number of buildings

12

ضيرع
Width

8 m.

لوط
Length

200 m.

حطس
Area

19.200 m2

ساوقألا لصف
Arches separation

2,5 m.

ةانقلا تحت عافترالا
Height under canal

4,5 m.

جدير فينصت
Ridge typology

قافنألا ددعتم
Multitunnel

ةيلخادلا ةدمعألا نيب ةفاسملا
Distance between interior pillars

5 m.

ةيجراخلا ةدمعألا نيب ةفاسملا
Distance between exterior pillars

2,5 m.

تافاوطلا
Ponds

ةيسيئرلا ةدعاقلا
Major base

150 m. x 100 m.

ةيوناث ةدعاق
Minor base

130 m. x 80 m.

قمع
Depth

4 m.

ةيلامجالا ةعسلا
Total capacity

50.000 m3

ةقرولا عون
Sheet type

PEAD e=  1,5 mm.

ةيلخادلا تاردحنملا ردحنم
Slope of interior slopes

0,4

ةدعاسملا ينابملا
Auxiliary Buildings 

ضيرع
width

8 m. بعلملا فقس
Roof pitch

عافترالا بسح
According to height

لوط
Length

8 m. ةيبناجلا تاراطإلا نيب دعابتلا
Spacing between side frames

2,5 m.

حطس
area

64 m2 ةيزكرملا تاراطإلا نيب لصفلا
Spacing between central frames

5 m.

ةانقلا تحت عافترالا
Height under canal

4,5 m. رارج باب
Sliding door

3 m.

عافترا ىصقأ
Maximum height

8 m.

ةئيفدلا ةدحو لكشت يتلا رصانعلا
Elements that make up a greenhouse module

Auxiliary Buildings
ةدعاسملا ينابملا

Greenhouses
تائيفد

Ponds
تافاوطلا



29

ةدحو لكل ةيداشرإلا ةينازيملا
GUIDANCE BUDGET PER UNIT

قفارملاو ةئيفدلا
Greenhouse and facilities

عبرم رتم 19000 ةحاسمب ةئيفد
19,000 m2 greenhouse

559.191,58 €

ةئيفدلا لزع ةمظنأ
Greenhouse insulation systems

124.699,38  €

ةيندم لامعا ةئيفد
Civil works greenhouse

7.802,90  €

فرصلاو يرلا
Irrigation and drainage

47.157,06 €

فيكت
Air conditioning

381.266,51  €

تالمكم
Accessories

91.977,74  €

ةئيفد ةدحو 1 يلامجإ
Total 1 greenhouse unit

1.212.095,17 €

ةيليمكتلا قفارملا
Complementary facilities

2 م 15000 يرلا ضاوحأ
Irrigation pond 15,000 m2 32.244,20  €

2 م 64 ةدعاسم تاعدوتسم
Auxiliary buildings（64 m2）

12.500,00  €

ةدعاسملا تاناويحلا
Auxiliary fauna

12.000,00  €

NGS مطامطلا ماظن
Tomato ngs system

199.920,00  €

ةدحو لكل ةينازيملا
.ةدعاسم نزاخمو فاوطأ 3 و ةيجاجز ةبوص 51 ةدحو لك مضت

BUDGET PER MODULE 
Each module includes 51 greenhouses, 3 rafts and auxiliary warehouses.

ءزج
Elements 

U
Unit  

(€) ةدحولا ةفلكت
Unit cost(€) 

(€) ةيلامجإلا ةفلكتلا
Total cost (€)

قفارملاو ةئيفدلا
Greenhouse and facilities

(ةلماك) ةيمحملا تويبلا
Greenhouses (complete)

51 1.212.095,17  € 61.816.853,67   €

ةيليمكتلا قفارملا
Complementary facilities

فوط
Pond

3 32.244,20  € 96.732,60  €

ةدعاسملا نفسلا
Auxiliary buildings

18 12.500,00  € 225.000,00   €

ةدعاسملا تاناويحلا
Auxiliary fauna

51 12.000,00   € 612.000,00  €

NGS ماظن
NGS system

51 199.920,00  € 10.195.920,00   €

ةدحولا عومجم
Module Total

 72.946.506,27 € 

ةئيفدلا ةدحو ةينازيم
Budget for a greenhouse module
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www.blueraincorporation.com

contact@greentechm.com
www.greentechm.com

EUROPEAN HEADQUARTERS

MADRID
Paseo de la Castellana, 91- 
4º piso
28046 Madrid - Spain

Phone +34 91 903 3888

AMERICAN HEADQUARTERS

NEW YORK 
555 Madison Avenue, 5th floor. 
Manhattan.
10022 New York - USA

Phone +1 332 225 1869


